
  

 

SZAKMAI 

BESZÁMOLÓ 
Magyari Antónia 

IV. Védőnői Tudományos Diákköri 
Fórum és Találkozó 

 

Miskolc – Miskolci Egyetem: 
Egészségtudományi Kar 

 

2022. május 12-13. 

 

 

 
Széchenyi István Egyetem, 

Egészség- és Sporttudományi Kar, 
Egészségtudományi Tanszék 

(Jogutód: Preventív 
Egészségtudományi Tanszék), 

első éves egészségügyi gondozás és 
prevenció alapszakos, 

Védőnő szakirányú hallgató 



2022. május 12. napján a Miskolci Egyetemre utaztunk, Erdélyi Anna szaktársammal, hogy 
részt vehessünk a IV. Védőnői Tudományos Diákköri Fórumon és Találkozón.  

A vasútállomásról autóval hozott el engem egy 
szervező, aki egyből az Egészségtudományi Karra 
– vagyis a Stefánia épületbe - vitt engem. A 
miskolci kampusz hatalmas, zöld és természetbarát. 
Mindent fák, zöld növényzet vesz körül és még egy 
kis tó is található itt. Az Egészségtudományi 
Karhoz közeledve tényleg olyan érzésem lett, 
mintha egy erdőben lenne az épület, amely modern 
és újszerű. Ide érve a titkárságon várakoztam, ahol 
szívélyes fogattatásban részesültem. Körülbelül dél 
körül átvittek minket a kollégiumba, ahol 
megszálltunk. Az E/1.-es kollégium épülete most 
lett felújítva, és az a megtiszteltetés ért bennünket, hogy mi lehettünk az első ottalvók. A 
kollégium nagyon korszerű volt, gyönyörű, új bútorzattal. Úgy éreztem magam, mintha 
szállodában lennék.  

A kipakolás után visszamentünk a Stefánia épületbe, ahol Dr. Kiss-Tóth Emőke PhD dékán 
asszony köszöntött minket. Itt betekintést nyerhettünk a 
miskolci egyetemi életbe, a Selmeci hagyományokba és 
szokásokba. A Miskolci Egyetem védőnői is tartják a két 
világháború közti hagyományokat: két hallgató a kor 
védőnőinek hivatalos egyenruhájában, a Stefánia-
egyenruhában jelent meg a rendezvényen. Nagyon 
becsülendő, hogy a miskolci hallgatók ilyen figyelemre 
méltóan őrzik többszázéves hagyományaikat. A köszöntés 
után közös ebédre invitáltak minket. 

Az ebéd után buszra szálltunk és Lillafüred felé vettük az 
irányt. Én még sosem voltam Lillafüreden, de számomra kis 

,,ékszerdobozként” maradt 
meg. Először a Szent István 
barlangot látogattuk meg, ahol érdekes cseppköveket láttunk. A 
barlanglátogatás után elindultunk a Hámori-tó felé. Út közben 
árusok és éttermek mellett haladtunk el. A tóhoz érve a bátrak 
kipróbálhatták a csónakázást, több-kevesebb sikerrel… Ezután 
a xLillafüredi vízesést csodálhattuk meg, és a hozzá tartozó 
függőkertet. A kert tele volt szebbnél szebb tulipánokkal, 
amelyek a terület éghajlatának köszönhetően még nem nyíltak 
el.  

 

Fotó a Miskolci Egyetem Egészségtudományi Karáról 

Fotó Annáról és rólam Lillafüreden 

Fotó a Hámori-tó közepéről 



A nap végére kellemesen elfáradtunk, így elindultunk busszal 
vissza az egyetemre. Itt a Stefánia épületben vacsora várt minket, 
majd ezt követően jegyet biztosítottak nekünk a MEN-re (Miskolci 
Egyetemi Napok) és aki még nem volt olyan fáradt, részt vehetett a 
jobbnál-jobb programokon és koncerteken. Én személy szerint 
aznap korán keltem, sokat utaztam, illetve a kirándulás miatt is elég 
fáradt voltam, így én a kollégiumba vonultam és úgy döntöttem, 
hogy pihenek a ,,nagy napra”. 

 

 

 

Péntek reggel összepakoltunk, és már az elegáns 
öltözetünkben elhagytuk a kollégium épületét. Ezt követően 
átszállítottak bennünket a Stefánia épületbe, ahol további egy 
óránk volt reggelizni. 9 órakor Dr. Kiss-Tóth Emőke PhD 
dékán asszony ünnepélyes megnyitót tartott, majd Dr. Rucska 
Andrea PhD oktatási dékánhelyettes asszony plenáris előadást 
tartott, amely az Abaúj térség 14 év alatti gyermek 
lakosságának egészségmagatartásával és fejlesztési 
lehetőségeivel foglalkozott. Az előadást nagyon 
megdöbbentőnek és érdekesnek találtam.  

A plenáris előadás után bemutatkoztak a bizottsági tagok. Az 
értékelő bizottság elnöke: Dr. Kiss-Tóth Emőke PhD dékán 
asszony volt, majd a további tagok: Dévainé Goreczky 
Gizella: a Magyar Védőnők Szakmai Szövetségétől, 
Gitidiszné Gyetván Krisztina: a Magyar Védőnők 
Egyesületétől, Árváné Egri Csilla és Kissné Garajszki Ildikó: 
a Nemzeti Népegészségügyi Központtól, Polmüller Helga: Védőnő hallgató, és az esemény 
titkára pedig: Perge Anna egyetemi tanársegéd és szaki koordinátor volt.  

Ezután következtek a védőnő hallgatótársak előadásai. Sorrendben: 

Zagyva Ildikó: Sajátos nevelési igényű 12-18 éves korú serdülők egészségmagatartásának 
vizsgálata. (Debreceni Egyetem Egészségügyi Kar) Témavezető: Barabás Ágota 

Békefi Ildikó: Szexuális ismeretek és szokások felmérése középfokú oktatásban tanulók 
részére (Szegedi Tudományegyetem Egészségtudományi és Szociális Képzési Kar) 
Témavezető: Bíró Edit Magdolna 

Erdélyi Anna: Védőnőség - történeti hallgatói kutatások eredménye Győr-Moson-Sopron 
megyében - a védőnői obszervációs gyakorlat, önálló hallgatói kutatómunka alapján (Széchenyi 
István Egyetem Egészség- és Sporttudományi Kar) Témavezető: Soósné Dr. habil. Kiss 
Zsuzsanna PhD  

Kovács Dzsenifer: Az életminőség, mint döntéshozó indikátor a végbél daganatos sebészetben 
(Semmelweis Egyetem Egészségtudományi Kar) Témavezető: Dr. Harisi Revekka 

Fotó Annáról és rólam a 
rendezvény előtt 

Fotó a lillafüredi függőkertből 



Kundra Melissza: Iskolai agresszió jelenléte 16-18 éves kor között Borsod-Abaúj Zemplén 
megyei régióban PhD (Miskolci Egyetem Egészségtudományi Kar) Témavezető: Dr. Rucska 
Andrea 

Magyari Antónia: "Védőnői módszertan alapjai, obszerváció" tantárgy szerepe a hallgatók 
védőnőségéről kialakult általános és speciális tudásának fejlődésében, és a szakmai 
elköteleződésben (Széchenyi István Egyetem Egészség- és Sporttudományi Kar) Témavezetők: 
Soósné Dr. habil. Kiss Zsuzsanna PhD, Kovácsné Dr. Tóth Ágnes PhD, Dr. Nagy Ádám PhD 

Molnár Csenge: A területi védőnői szűrővizsgálatok csecsemőkorúakra vonatkozó 
korcsoportos eredményei (Debreceni Egyetem Egészségügyi Kar) Témavezető: Moravcsikné 
Dr. Kornyicki Ágota PhD  

Papp Gyöngyi: A laktáció sikerességét befolyásoló tényezők a szülés/születés minőségi 
tükrében (Miskolci Egyetem Egészségtudományi Kar) Témavezető: Simon Nóra 

Radányi Rebeka: A HPV oltással szembeni attitűd fiú és lány gyermekes édesanyák közt 
vizsgálva (Pécsi Tudományegyetem Egészségtudományi Kar) Témavezetők: Karamánné Dr. 
habil. Pakai Annamária PhD, Dr. Karácsony Ilona PhD 

Szabó Fanni: Pillanatképek a Down-szindrómás gyermeket nevelő családok életéből 
(Semmelweis Egyetem Egészségtudományi Kar) Témavezető: Dr. Fogarasi-Grenczer Andrea 
PhD 

Szabó-Horváth Flóra: Szülősegítés formáinak és azt befolyásoló tényezőknek vizsgálata 
védőnői gondozásban részesülők körében (Pécsi Tudomány Egyetem Egészségtudományi Kar) 
Témavezetők: Dr. Karácsony Ilona PhD, Karamánné Dr. habil. Pakai Annamária PhD 

Az előadások után a bizottsági tagok 
megvitatták a verseny eredményeit. 
Várakozás közben kellemeset 
beszélgettünk Kispéter Lászlónéval, a 
Védőnő képzőhelyi munkacsoport szakmai 
vezetőjével és nyugalmazott főiskolai 
adjunktus asszonnyal.  

Ez eredményhirdetés kezdetekor hatalmas 
dicséretet és elismerést kaptunk a dékán 
asszonytól a nagyszerű munkákért és azért, 
hogy részt vettünk a fórumon.  

 

 

Hallgatótársammal, Erdélyi Annával Különdíjban részesültünk:  

Erdélyi Anna: Védőnőség - történeti hallgatói kutatások eredménye Győr-Moson-Sopron 
megyében - a védőnői obszervációs gyakorlat, önálló hallgatói kutatómunka alapján (Széchenyi 
István Egyetem Egészség- és Sporttudományi Kar) Témavezető: Soósné Dr. habil. Kiss 
Zsuzsanna PhD  

Fotó Annáról és rólam a miskolci védőnő hallgatókkal 
Stefánia- öltözetben 



Engem az a megtiszteltetés ért, hogy különdíjban részesültem Árváné Egri Csilla és Kissné 
Garajszki Ildikó: a Nemzeti Népegészségügyi Központ által, Magyari Antónia: "Védőnői 
módszertan alapjai, obszerváció" tantárgy szerepe a hallgatók védőnőségéről kialakult általános 
és speciális tudásának fejlődésében, és a szakmai elköteleződésben (Széchenyi István Egyetem 
Egészség- és Sporttudományi Kar) előadásomért. Témavezető: Soósné Dr. habil. Kiss 
Zsuzsanna PhD tanszékvezető, további felkészítést segítő tanárok: Kovácsné Dr. Tóth Ágnes 
PhD, Dr. Nagy Ádám PhD. A rendezvény után lehetőségünk nyílt volna egy utolsó közös 
ebédre, azonban a hazaút hosszára való tekintettel megköszöntük a részvételt és a búcsúzkodás 
után elindultunk haza. 

Érzéseim a rendezvénnyel kapcsolatban nagyon pozitívak. Természetesen nagy izgalommal 
vártam a találkozót, viszont legalább ennyire izgultam is. A Miskolci Egyetemen a szervezők, 
munkatársak és oktatók mind egytől-egyig nagyon barátságosak és közvetlenek voltak. Az első 
pillanattól kezdve otthon éreztem magam. Mindent megtettek azért, hogy élménydús és 
kellemes két napot töltsünk el egyetemükön.  

A csütörtöki nap programjai nagyon tetszettek és örültem, hogy az egyetemek hallgatói között 
is létrejött egy fajta közvetlenség.  

A verseny napján, a dékán asszony minden tőle telhetőt megtett, hogy oldja a bennünk gyülemlő 
feszültséget, azonban azt kell mondjam, hogy a versenyt megelőző nap sokat segített abban, 
hogy megismerkedhessünk a konferencia résztvevőivel, hallgatótársakkal, bizottsági tagokkal, 
és a helyszínnel, így ez nagyon sokat segített számomra az izgalom leküzdésében, hiszen így 
nem idegen helyen és nem idegen emberek között kellett előadást tartanom. Tulajdonképpen 
barátok, ismerősök között, kellemesen osztottuk meg egymással értékes kutatásaink 
eredményeit. A hallgatók kutatásait egytől-egyig szép és érdekes munkáknak tartottam, 
mindenki becsületes munkákat mutatott be, és fontos problémákat tárt fel. A bizottsági tagok is 
mind barátságosak voltak és kérdéseiket is ebben a szellemben tették fel, amelyek mindegyikére 
tudtam válaszolni.  

Megtisztelőnek tartom, hogy a dékán asszony, megannyi konferencia résztvevő és oktató is 
megdicsért bennünket, hogy ilyen értékes és szép előadást tartottunk, első éves hallgatóként, 
amely szerintük követendő és példaértékű.  

Egyetlen mondatban: a TDK egy olyan rendezvény, ahol hallgatótársaiddal, otthon érezheted 
magad. Bámulatosnak tartom, hogy ennyi okos és intelligens nővel, védőnővel vehettem 
magam körbe ebben az elmúlt két napban, amely biztos, hogy örökre az emlékezeteimben 
marad és formálta személyiségem, illetve újabb megerősítést kapott szakmai elkötelezettségem. 
A Védőnői Tudományos Diákköri Fórum és Találkozó tagjai egy család. 

Köszönetet szeretnék nyilvánítani felkészítő tanáromnak Soósné Dr. habil. Kiss Zsuzsanna 
PhD egyetemi docens és tanszékvezető asszonynak, valamint Kovácsné Dr. Tóth Ágnes PhD 
egyetemi docensnek, és Dr. Nagy Ádám PhD egyetemi adjunktusnak a szakmai segítségért. 
Továbbá köszönetet szeretnék nyilvánítani hallgatótársaimnak, hiszen ez a kutatás a mi közös 
munkánk eredménye is volt.  



  

 

 

 

Készítette: Magyari Antónia 

védőnő hallgató 
 

 

 

   

Fotó az ajándékokról Fotó a nyereményeimről 


